
NEWSLETTER
Vážení členové SPS,

je mi ctí přivítat vás u posledního letošního vydání
newsletteru Svazu podnikatelů ve stavebnictví.

V prosinci jsem měl tu čest zúčastnit se jako porotce Estate
Awards. Tato soutěž v oblasti developmentu mě opět utvrdila
v tom, že stavebnictví jako obor, který vždy reflektuje těžkosti
doby, má obrovský dopad na kultivaci celé společnosti.
Letošní vítězné projety dokládají, že u nás rostou smysluplné
a architektonicky dokonalé stavby.

Ke konci roku patří také bilancování. Avšak shrnout do pár
vět rok 2022, který poznamenala řada geopolitických změn,
je nemožné. Bylo to těžké období nejen pro stavebnictví, ale
pro celou společnost. Svět se nám mění před očima a naším
úkolem je neustrnout, nebát se a nezoufat.

Aktuální situaci jsem si dovolil obsáhleji komentovat v pořadu



Byznys Jaroslava Dědiče na Rádiu ZET, odkaz na něj naleznete dále v newsletteru.

Přeji vám všem klidné prožití vánočních svátků a do nového roku mnoho sil, víry a v neposlední
řadě také nadhledu a humoru. Troufám si tvrdit, že bude potřeba.

Ing. Jiří Nouza
prezident SPS

AKTUALITY
Pražský okruh – desítky let připravovaná stavba století

Seminář, který se bude konat 2. února 2023 v Botanique Hotel Prague, se bude dotýkat témat jako:
aktuální stav, výhledy pro jednotlivé úseky, předpoklady dokončení a vhodnost řešení s ohledem na
aktuální stav.

Více o semináři se dozvíte po kliknutí na odkaz níže. 

Konference BIM 2023: Budoucnost metody BIM (nejen) ve

veřejné správě

Česká agentura pro standardizaci pořádá 26. ledna 2023 konferenci BIM 2023:
Budoucnost metody BIM (nejen) ve veřejné správě. Konference se uskuteční ve
Smetanově sále Autoklubu ČR od 9. do 17 hodin. Na konferenci budou představeny další
plány Agentury ČAS při realizaci Koncepce zavádění metody BIM na další měsíce,
současně konference nabídne Konference nabídne co nejrealističtější obraz výhod
využívání metody BIM u nás. Zaměřením je zejména pro zástupce veřejných zadavatelů,
projektantů a zhotovitelů stavebních zakázek, ale i širší stavařské veřejnosti.

Důležitou částí programu bude také představení několika již běžících úspěšných pilotních
projektů realizovaných metodou BIM. Účast na konferenci je bezplatná

Více se dozvíte na odkazu níže.

Pražský okruh – desítky let připravovaná stavba století

Konference BIM 2023: Budoucnost metody BIM (nejen) ve veřejné

https://www.sekurkon.cz/detail-akce?id=64
https://forms.office.com/pages/responsepage.aspx?id=Ns9hyX5v7EGLp1krJkXkpdU8mZJl_3xAsOXX9AKdIalUNVgxOFI3TFhIM1lTNjc0RDlVSTNDQUlITCQlQCN0PWcu&web=1&wdLOR=cA433E281-2591-4BA3-88F0-07272E8A009E


Tisková zpráva Platformy pro zdravý stavební zákon - Blýská
se na lepší časy? Ministři Bartoš a Kupka jednali o novele

stavebního zákona s Platformou pro zdravý stavební zákon a
dalšími experty

Významný posun v diskusi o budoucnosti stavebního práva v České republice přineslo páteční jednání
Platformy pro zdravý stavební zákon na Ministerstvu pro místní rozvoj. Přítomní ministři Ivan Bartoš
a Martin Kupka potvrdili snahu přijmout řešení, které umožní integraci dotčených orgánů státní správy, a
to při zachování sítě stavebních úřadů dle požadavků Sdružení měst a obcí ČR a Sdružení místních
samospráv. 

Více se dozvíte v tiskové zprávě Platformy pro zdravý stavební zákon, jejímž je náš Svaz členem. Odkaz
naleznete níže.

UDÁLOSTI
Jiří Nouza v porotě Estate Awards

Slavnostní předání ocenění pro vítězné projekty soutěže Estate Awards proběhlo 7. prosince 2022 v
prostorách Rajské zahrady kláštera Gabriel Loci. V porotě v tetošním roce zasedl také předseda našeho
Svazu Jiří Nouza.

Estate Awards je transparentní soutěž v oblasti developmentu, jež si klade jasný cíl: přispět ke kultivaci

správě

TZ - Blýská se na lepší časy? Ministři Bartoš a Kupka jednali o
novele stavebního zákona s Platformou pro zdravý stavební zákon a

dalšími experty

https://forms.office.com/pages/responsepage.aspx?id=Ns9hyX5v7EGLp1krJkXkpdU8mZJl_3xAsOXX9AKdIalUNVgxOFI3TFhIM1lTNjc0RDlVSTNDQUlITCQlQCN0PWcu&web=1&wdLOR=cA433E281-2591-4BA3-88F0-07272E8A009E
https://www.sps.cz/tiskova-zprava-k-probihajicim-jednanim-ve-veci-stavebniho-zakona-mezi-platformou-pro-zdravy-stavebni-zakon-a-dotcenymi-ministerstvy/


trhu a zasadit se tak i o jeho další růst. Její transparentnost spočívá ve stoprocentní otevřenosti, přičemž
výsledné hodnocení oceněných staveb se zveřejňuje.

Odborná porota je každoročně tvořena z předních insiderů nejen z oboru real estate, ale i ze zástupců
jednotlivých profesí, akademické sféry a významných institucí s vlivem na developerský segment,
stavební proces a realitní scénu. Za soutěží Estate Awards stojí magazín Estate, v současnosti
nejvlivnější titul zabývající se developmentem a realitním trhem, jenž si odnesl první místo v kategorii Best
in Real Estate z letošního ročníku prestižní soutěže Fénix Content Marketing Awards.

Cílem soutěže bylo vybrat ty nejlepší developerské projekty realizované v soutěžním období. Na výsledky
se můžete podívat po kliknutí na odkaz níže.

ROZHOVOR
Důležitá je každá stavba

„Stavebnictví není pro děti a mládež dostatečně ‚sexy‘.  Obsahuje asi málo virtuální reality
a robotů, zato hodně špíny, prachu a dřiny. Pravda je samozřejmě trochu jiná, je ale potřeba ji
potenciálním studentům i jejich rodičům ukázat,“ upozornil v rozhovoru, který se dotkl všech
aktuálně rezonujících témat ve stavebnictví Tomáš Váňa, výkonný ředitel Leube Beton, s.r.o. 

       
Zleva: Tomáš Váňa (Leube Beton s.r.o.), Ing. Vlastimil Hladík (Chládek a Tintěra Havlíčkův Brod, a.s.), Ing. Karel Vaverka (OK

ČKAIT Jihlava)

                                                                                                                                                 Foto: Ondřej Driml

V oblasti stavebnictví a výroby stavebních hmot podnikáte již delší dobu. Co je vaší klíčovou
náplní? Zkuste nám představit váš výrobní program.

Naše společnost působí na českém stavebním trhu již od roku 1963. V roce 1994 ji zprivatizovala firma
Betonwerk Rieder z Rakouska. To v zásadní míře ovlivnilo naše další směřování a některé prvky ze
sortimentu rakouského podniku byly přeneseny i do České republiky. Dnes máme 2 hlavní pilíře
výrobkového portfolia. Prvním jsou prvky pro pozemní stavby, zde si představte konstrukce skeletů,

Výsledky Estate Awards 2022

https://estateawards.cz/vysledky2022/


balkony, schodišťová ramena, stropní prvky a tak dále, a druhým potom prvky pro dopravní stavby, kde
jsme dominantní zejména v železobetonových protihlukových stěnách, ale patří sem i přejezdové
konstrukce, konstrukce mostů a podobně. Pak máme menší výrobkové skupiny, kde nejvýznamnější roli
hraje systém železobetonových lodžií používaných při revitalizaci zejména panelových domů. Dále pak
můžeme pokračovat propustky, opěrným systémem Geo Wall, stavebnicí Rieder bloc, silničními vahami,
svodidly…  

Která stavba patřila v posledním období k těm klíčovým, ať už v oblasti pozemního, či dopravního
stavitelství?

Pro nás je důležitá každá stavba, a hlavně spokojený zákazník či partner na konci realizace. To vnímáme
jako nejdůležitější a samozřejmě se nám to vrací v podobě dlouhodobě dobrých vztahů, a tedy i
opakovaných zakázek pro různé investory a stavební společnosti. Klíčovými zakázkami bych nazval ty,
které nám v minulosti pomohly dostat se do „první ligy“, přesvědčit partnery, že to opravdu umíme.
V minulosti to byla v segmentu pozemních staveb zejména zakázka na nosné konstrukci nákupního
centra City Park v Jihlavě a v segmentu dopravních staveb protihlukové stěny na pražském okruhu. Ty
byly opravdu klíčové. Nyní máme ročně 250–300 zakázek různé velikosti a realizujeme je nejen na území
České republiky, ale i na Slovensku, v Rakousku, Německu a Slovinsku. 

V oblasti využívání nejnovějších výstupů vědy a výzkumu jste velmi progresivní. Kde ve vašem
oboru spatřujete největší prostor pro inovace?

Já osobně spatřuji největší prostor ve využívání nejmodernějších výrobních technologií, tedy
v automatizaci a robotizaci. To jde samozřejmě ruku v ruce s digitalizací. Vede – a dá se říci, že i nutí –
nás k tomu jednak vysoce konkurenční prostředí a dále pak nedostatek pracovníků, zejména těch
kvalifikovaných. Ale to je věc, která na vašich stránkách zaznívá opakovaně a není to nic nového. My
jsme na této cestě již provedli první kroky. Jejich konkrétním výsledkem je instalace systému Topsteps na
začátku letošního roku. Jedná se o unikátní systém výroby schodišťových ramen, který je
zautomatizovaný již od fáze projekce, kdy výrobní dokumentace vzniká ve speciálním softwaru a ten
prochází celým výrobním procesem. Automatizovaná je příprava a sestavování forem i vznik výztuže.
Výsledkem je schodišťové rameno, které dokážeme vyrobit za zlomek standardního času. 
Naše úvahy a aktuální kroky směřují k maximálně automatizované výrobě dalších prvků. Blízká
budoucnost ukáže, jak budeme úspěšní.  
 
Jste zapojeni do činnosti NCS. Kde vidíte hlavní přínosy vašich aktivit?

Svaz podnikatelů ve stavebnictví v médiích

Celý rozhovor si můžete přečíct ZDE

https://www.sps.cz/dulezita-je-kazda-stavba/


Vysoké ceny energií, materiálů a nedostatek pracovníků se na stavebním trhu již projevují.

Prezident Svazu podnikatelů ve stavebnictví Jiří Nouza by to ale nenazýval krizí. „Příští rok nás

prověří,“ řekl v pořadu Byznys Jaroslava Dědiče na Rádiu ZET.

„Stále platí, že z těchto výsledků opět žádný závěr neplyne. Situaci je potřeba sledovat

dlouhodobě. Výkyvy, ať už nahoru, nebo dolů, vidíme, ale nejde o nic dramatického. Uvidíme, jak

Odkaz na rozhovor

https://www.radiozet.cz/podcast/firmy-jsou-pripravene-propoustet-budou-to-ale-oddalovat-rika-prezident-svazu-podnikani-ve-stavebnictvi-jiri-nouza


se bude situace vyvíjet do konce roku,“ uvedl Jiří Nouza k výsledkům stavebnictví za říjen 2022 pro

ČT24. Dodal, že vzhledem k růstu cen je obdivuhodné, že se stavebnictví pořád drží. 

OHLÉDNUTÍ ZA NĚKTERÝMI UDÁLOSTMI V
ROCE 2022

V červnu jsme pro vás spustili novou službu – Týdenní tiskový zpravodaj. Jde o výběr zpráv z médií
týkajících se stavebnictví s jejich stručným obsahem, který rozesíláme jednou týdně na e-mailové adresy
přihlášené k odběru.

Týdenní tiskový zpravodaj je určen pro všechny členy Svazu napříč pracovními pozicemi – tedy nejen pro
vedení a střední management, ale pro kohokoliv, kdo má zájem získat během chvilky informace o
aktuálním dění v oboru a nepřehlédnout žádnou důležitou událost.

Tato služba je nejen pro všechny členy zdarma, stačí se k ní přihlásit ZDE.

Foto: Rastislav Suchý

Konference Město a světlo zaměřená na světlo a vše, co s ním souvisí, se konala v červnu v O2
Universum Praha. Náš Svaz ji pořádal ve spolupráci se společností Technologie Hlavního města Prahy a

https://eepurl.us17.list-manage.com/subscribe?u=e95c9e235ec255842a73557fc&id=b26396c7f9


o organizaci akce se postarala firma Sekurkon.

Budeme mít z čeho a za co stavět? Tak znělo téma kulatého stolu Svazu podnikatelů ve
stavebnictví, který se konal v září. Cílem první části bylo upozornit na hrozící surovinovou krizi
způsobenou nedostatkem stavebního kamene a štěrkopísků, ve druhé se zase hledala řešení pro finanční
stabilitu stavebnictví do budoucna. Diskutujícími prvního bloku dále byli předseda představenstva Těžební
unie (LB Minerals, s.r.o.) Pavel Fiala, jednatel společnosti Kámen a písek, spol. s r.o., Pavel Fučík a
jednatel Sdružení pro výstavbu silnic Petr Svoboda. Druhého bloku se pak zúčastnili místopředseda
dozorčí rady Národní rozvojové banky a investiční bankéř Martin Hanzlík, makroekonom a člen Národní
ekonomické rady vlády (NERV) Petr Zahradník, člen prezidia České podnikatelské rady pro udržitelný
rozvoj a senior konzultant PwC Petr Dovolil.

Foto: Ivan Malý

Svaz podnikatelů ve stavebnictví již tradičně poskytl odbornou garanci nejvýznamnějšímu stavebnímu
veletrhu v Čechách FOR ARCH, který se konal v září v PVA EXPO Letňany a kromě toho přispěl hned
dvěma konferencemi: Kombinované stavby – Cesta k trvale udržitelnému stavebnictví a BIM. 



Foto: Martin Kubica

V říjnu jsme ve spolupráci s Ministerstvem průmyslu a obchodu ČR vyhlásili výsledky soutěží Nejlepší
výrobce stavebnin roku 2021 a také Stavební firma roku 2021. Zástupci stavebních firem a
organizátoři se setkali na jubilejním patnáctém předávání, které se konalo  v sídle Nadace pro rozvoj
architektury a stavitelství na Václavském náměstí v Praze. 

V listopadu jsme ve spolupráci s ČTK uspořádali kulatý stůl k tématu učňovského školství, který se
streamoval ze studia v centru Prahy . Debata byla rozdělena do dvou bloků. První z nich se věnoval
učňovskému školství z pohledu ředitelů středních odborných škol a učilišť (hosty byli technický ředitel
Svazu podnikatelů ve stavebnictví Pavel Ševčík, ředitel Akademie řemesel – Střední školy technické v
Praze Drahoslav Matonoha, ředitel Střední školy stavebních řemesel v Brně-Bosonohách Jiří Košťál a
vedoucí střediska praktického vyučování SOŠ a SOU v Písku Pavel Jíška), v druhém bloku pak
diskutovali zástupci stavebních firem (hosty byli technický ředitel Svazu podnikatelů ve stavebnictví Pavel
Ševčík, personální ředitel Metrostavu Ladislav Profota, ředitelka Slezských staveb Opava Kateřina Krejčí
a personální a správní ředitel PKS holdingu, a.s., ve Žďáru nad Sázavou Petr Podaný).  

KOMENTÁŘ
Prezident našeho Svazu Jiří Nouza připravil komentář k výsledkům stavebnictví za říjen 2022, který jsme
následně rozeslali médiím. Jeho znění si můžete přečíst po kliknutí na odkaz níže.

Komentář k výsledkům stavebnictví za říjen 2022

https://www.sps.cz/komentar-k-vysledkum-stavebnictvi-v-mesici-rijnu-2022/
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